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„Není-li prosinec studený, bude příští rok hubený.“ 

  

Martina Došková 

Jak to bylo v Policích 
Letošní tříkrálové koledování v Policích probíhalo 
za krásného slunečného počasí, což byla odměna 
za loňské velmi mrazivé počasí. Jako už po mnoho 
let chodily tradičně čtyři označené skupinky 
koledníků. V první řadě chci poděkovat Vám vš

Jednání zastupitelstva 

Starosta obce Police zve občany na XXI. zasedání 
Zastupitelstva obce Police, které se bude konat 
v úterý 15. prosince v 18:00 hodin v zasedací 
místnosti Obecního úřadu v Policích. Hlavním 
bodem programu bude projednání rozpočtu obce 
na rok 2021. 
Návrh rozpočtu v Kč: 
Daňové příjmy    8 111 001,- 
Nedaňové příjmy   2 104 300,- 
Kapitálové příjmy           2 000,- 
Přijaté transfery   1 680 449,- 
Příjmy celkem  11 897 750,- 
Běžné výdaje  11 338 135,- 
Kapitálové výdaje   3 168 825,- 
Výdaje celkem  14 506 960,- 
Financování celkem   2 609 210,- 
Návrh rozpočtu je zveřejněn na úřední desce a na 
webových stránkách obce www.obecpolice.cz. 
Zasedání proběhne za zvýšených hygienických 
opatření v rouškách.                      Karel Hlavica, starosta 

 

Zprávy ze školy 

A jaký byl výsledek? Krásný! Děti nakreslily čirou 
náhodou stejné množství obrázků, jako je počet 
klientů v domově. Z dětských obrázků jsme vytvořili 
prezentaci, kterou jsme se svolením zpěváka 
Tomáše Kluse doprovodili jeho krásnou písní 
Napojen. Tomáš Klus navíc poslal našim dětem 
krásný vzkaz a poděkování za to, že se zapojily  
do Světového dne laskavosti. Dobré skutky našich 
dětí jsou malými jiskřičkami v dnešní pochmurné 
době a chceme společně pomáhat a dělat radost  
i nadále. Prezentaci si můžete prohlédnout  
na webových stránkách školy: 
http://pohodova-skola.webnode.cz/ . 
Od 18. listopadu nám bylo umožněno školu znovu 
otevřít pro všechny ročníky, bohužel v nouzovém 
režimu, který bude nejspíš trvat až do vánočních 
prázdnin. Ale díky alespoň za to. Jsme moc rádi, že 
zase můžeme zasednout do školních lavic a vidět se 
naživo se svými spolužáky a učiteli. A jaké jsou naše 
plány? V pátek 4. 12. navštíví naše děti a žáky 
Mikulášská družina (snad ji nouzový stav neodradí 
☺). A ani letos nezapomeneme na tradiční nadílku 
pro zvířátka. Do lesa na Kozaru se vydáme 21. 12. 
Na závěr bychom Vám všem chtěli popřát krásný 
adventní čas, hodně zdraví, optimismu, pohody  
a úsměvů na tváři, protože s úsměvem jde všechno 
líp. 

Kolektiv zaměstnanců ZŠ a MŠ Police 
 

 
 
                                 

Na začátku školního roku byla většina z nás 
optimistická a nevěřili jsme, že dojde opět  
k uzavření škol v důsledku zhoršení epidemiologické 
situace. Naše přání však nebylo vyslyšeno  
a od 14. října muselo vyučování našich žáčků 
probíhat distanční formou. Velmi děkujeme dětem, 
rodičům i zaměstnancům školy za bezproblémové 
přizpůsobení se vzniklé situaci, za spolupráci  
a pochopení. 
Ani to nás však neodradilo, abychom se zapojili  
do Světového dne laskavosti, který se uskutečnil  
13. listopadu. V tento den se lidé na celém světě  

 

snaží dělat dobré skutky. Děti 
dostaly dobrovolný úkol 
namalovat obrázek pro staré 
lidi, kteří zažívají v nouzovém 
stavu více samoty. Obrázky 
jsme chtěli potěšit babičky z 
Domova pro seniory v Choryni. 

 

Adventní čas 

Vážení spoluobčané, pomalu ale nezadržitelně se 
blíží konec kalendářního roku a s ním jedinečné 
vánoční svátky, které letos budeme prožívat poprvé 
úplně jinak, než jsme byli zvyklí. Chtěl bych vám 
popřát, aby tyto svátky byly pro nás všechny 
obdobím vzájemného respektu, sounáležitosti, 
klidu a pohody v kruhu svých nejbližších.   

Karel Hlavica, starosta 

http://pohodova-skola.webnode.cz/


 

 

 

  

Revitalizace okolí kaple 

 
Obec Police v letošním roce nastartovala kompletní 
revitalizaci okolí kaple Božského Srdce Páně  
a obecního úřadu. Bylo provedeno nutné kácení  
a ošetření stávajících dřevin, ale i výsadba nové 
zeleně. Tato akce s názvem „Revitalizace okolí 
kaple v k. ú. Police“ (registrační číslo projektu 
 CZ.05.4.27/0.0/0.0/19_132/0010787) je  
spolufinancována Evropskou unií – Evropským 
fondem pro regionální rozvoj v rámci Operačního 
programu Životní prostředí.  Podpora činí celkem 
318 162 Kč. Projekt bude pokračovat až do roku 
2023, do kterého bude každý rok probíhat 
následná péče o vysazenou zeleň. 
 

 
 SeniorKarta 

Žádáme seniory, kteří se zúčastnili alespoň jedné 
kulturní nebo sportovní akce v Policích, aby  
do 11.12.2020 donesli na obecní úřad vyplněné 
SeniorKarty. Razítka z absolvovaných akcí Vám 
doplníme. Všechny odevzdané SeniorKarty budou 
zařazeny do slosování o ceny. Vylosování výherců 
proběhne 15. prosince 2020 na zasedání 
zastupitelstva obce. 

Karel Hlavica, starosta 

 
 
 

Vánoční hvězda 

Také letos se občané zapojili do charitativní sbírky 
Vánoční hvězda, kterou pořádá Šance Olomouc 
o.p.s. již 23 let. 
V loňském roce se do sbírky zapojilo 155 měst  
a vesnic, bylo 494 prodejních míst, pomáhalo 568 
dobrovolníků a prodalo se 64371 ks vánočních 
hvězd. Celkový čistý výtěžek sbírky byl 3 196 290,- 
Kč. Získané peníze byly využity na finanční 
příspěvek a sociální pomoc 15 rodinám, příspěvek 
na rodinnou rekreaci 3 rodinám, na nákup 
zdravotnických přístrojů, 3 tabletů na výuku a volný 
čas, humanizaci kojeneckého oddělení, opravy a 
dezinfekci maleb na klinice, nákup zdravotnických 
potřeb, na 2 rekondiční pobyty pro děti, víkendový 
pobyt pro rodiny, provoz Dětské galerie, nákup 
výtvarného materiálu a dárků pro děti. 
V letošním roce se v naší obci prodalo celkem 111 
kusů vánočních hvězd v celkové hodnotě 9.300,- 
Kč. Děkujeme všem, kteří přispěli na dobrou věc. 

 

Pomáháme pečovat 

Český červený kříž Vsetín nabízí kurz „Pomáhám 
pečovat“ všem rodinným příslušníkům a je vhodný 
i pro dobrovolníky případně DPP pro práci 
v nemocnici, domovech pro seniory. Tento kurz je 
jednodenní a koná se převážně o víkendech. Kurz je 
pro všechny zdarma a probíhá 8 hodin. Případní 
zájemci se mohou přihlásit na 
www.zvadnemeto.cervenykriz.eu. Český červený 
kříž Vsetín tento kurz bude pořádat v termínech: 
5.12., 6.12., 12.12., 13.12. a 19.12. 2020. 
 

 
                                                

 

http://www.zvadnemeto.cervenykriz.eu/


 

 

 

Lidé v naší dědině 

  

 
 

Jana Havranová 
„čertice“ 

 
Čertice je část vaší mailové adresy, je v tom nějaká 
souvislost s vaší povahou?! 
V prvním zaměstnání byla čertice moje přezdívka. 
A když jsem si zakládala narychlo mail, použila jsem 
to do názvu a kupodivu tento mail nebyl 
obsazený… Pořád si říkám, že je čas si udělat 
“dospělý” název mailu… 
Ne to nedělejte. Je nutné zachovat si v něčem 
nespoutanost. Na Mikuláše chodí čerti a někde i 
čertice, bála jste se čertů jako malá? Co pro vás 
znamená předvánoční čas? 
Tak ono ta „moje“ čertice asi nebude mít  
s Mikulášem nic společného…čerta jsem se nebála, 
byla jsem přeci jen hodné dítě, že?! Několikrát mě 
čerti chtěli unést, ale rozmysleli si to…Nejspíš 
věděli proč! Advent je jeden z nejkrásnějších 
období v roce. Pro mě je to pečení cukroví, zdobení 
domu, punč na trzích, procházky nazdobeným 
městem. Letos mě například na první adventní 
neděli udělalo radost počasí. Ty sněhové vločky 
způsobily úsměv na tváři. Kéž by letos byla zima, jak 
si ji pamatuji z dětství. Abychom mohli stavět  
s dětmi iglú a sněhuláky…už se mi po opravdové 
zimě se sněhem stýská. 

Myslím, že bychom v Policích měly založit klub 
Jan?! Je to u vás mezigenerační? 
Jsem pro, založím! Mezigenerační není. Maminka 
mi říkala dva důvody, proč se tak jmenuji… Jednak 
to je jméno po dědečkovi (Jan) a jednak si můj 
bráška přál Petru, nebo Janu, (to jsou jména 
holčiček od maminčiny sestřenice, se kterýma jsme 
trávili poměrně dost času). 
Takže starší bratr za to může… 
Ano může. Ale i dědeček Jan byl tehdy rád. Byla 
jsem jeho miláček. Zbožňovala jsem ho a jsem ráda, 
že mám jméno po něm. 
Jméno Jana pochází z hebrejštiny a je odvozením 
mužského Jan. Znamená „milostiplná“, překládá se 
různě, ale vždy nese přítomnost boží…jste dítě 
Štěstěny?! 
Nejsem pokřtěná… Maminka tvrdí, že dítě Štěstěny 
jsem. Že dokážu krize řešit a pak se z toho radovat. 
Když jsem šťastná, dávám to najevo, někdy až 
moc… 
V jakém jste znamení? 
Rybka… a asi mě toto znamení vystihuje… 
V čem například? 
Mám ráda klidný a rodinný život. Nemám ráda 
hádky a dám na svou intuici. Hodně sním. Občas 
potřebuji, aby mně někdo postavil nohama 
na zem…asi i proto jsem si vybrala svého muže…on 
je ve znamení Lva, takže to umí velice 
dobře/hahaha/. 
Váš manžel je Poličák? 
Ano, narodil se tu.  Bydlel tady, když byl malinký.  
A je to strašně fajn… ukazoval mi, kde se učil jezdit 
na kole, kde si odřel koleno… a co všechno tady 
dělal za lumpárny. Můj milý byl totiž prý HODNĚ 
živé dítě… a nějak mu to vlastně zůstalo. Jinak 
manžel to není… Je to můj muž, kterého miluju, 
máme spolu chlapečka, dům (hypotéku)!!! 
Seznámili jste se někde na půl cestě mezi Kelčí a 
Policemi? 
No… my se známe už přes deset let, když ještě 
bydlel a pracoval v Irsku. Viděli jsme se jednou za 
čas, dali kafčo, povykládali a šli zase každý svou 
cestou. Až před 4,5 lety jsme se potkali někde  
v ulicích Valmezu, pak si zavolali… no… a pak jsme 
se vídali téměř denně. I přesto, že jsme spolu 
strávili tolik času, tak by mě tehdy nenapadlo, že to 
vlastně bude on, se kterým budu chtít zestárnout… 
Zase to Irsko!? Vaši sousedé se přistěhovali 
odtamtud. Vypadá to na migrační vlnu Irsko- 



 

 

 

 
  

Police/haha/…Náhoda? 
Je to náhoda…i když – existují náhody? Někdy mám 
pocit, že všechno je tak jak má být. Přeci jen – 
vysnila jsem si to… 
Asi ten náš kopec má nějakou magickou moc, když 
se sem vracejí lidé ze světa. Například Pavelkovi žili 
dlouho ve Španělsku a uvidíme kdo dál…něco  
na tom asi bude…Pocházíte z Kelče? 
Ano, pocházím z Kelče. A Police nám přišly super  
v tom, že jsou na půl cesty jak do Kelče, tak do 
Valmezu, kde máme rodiny. 
Že v Policích nacházejí svůj domov mladé rodiny se 
zkušenostmi ze světa, považuji tedy za velmi 
pozitivní jev pro životaschopnost vesnice! Takže 
budoucnost je vaše… 
Taky jsme moc rádi, že je tady spoustu mladých 
rodin. Děti budou mít s kým dělat lumpárny. Moc 
bych si přála, aby naše děti chtěly víc trávit času 
venku než doma u počítače. Věřím, že naše 
vesnička je a bude krásným domovem celé mé 
rodině. 
Co jste studovala a dělala před mateřskou? 
Vystudovala jsem Obchodní akademii ve Valmezu. 
Po škole jsem dělala asi tři roky v malé firmě 
účetnictví a pak jsem nastoupila do firmy, ve které 
jsem pracovala třináct let. Tam jsem pracovala jako 
ekonom. 
Police jste asi moc neznala. 
Vůbec! Až když jsem začala žít s Pavlem, tak jsme 
jezdili do Kelče přes Police… Jasně, že jsem věděla, 
že se dá tudy jet a že je tu krásný výhled mimo jiné 
na Kelč, ale že tady budeme stavět domeček...tak 
to by mě nenapadlo. 
Jak dlouho už tu bydlíte a jak se cítíte na Výpustě?! 
No, krásně…hned od chvíle, kdy jsme řekli našemu 
pozemku ANO! A že to nějakou dobu trvalo! Jezdili 
jsme často sednout si na louku, kde teď stojí náš 
dům a přemýšleli, jak by to mohlo vypadat… 
a popravdě, co jsme si na té louce vysnili, to máme! 
Nastěhovali jsme se poslední víkend v dubnu 
tohoto roku. Nedá se zapomenout, když jsme 
všechno přestěhovali z 3+1 do našeho vysněného 
domu…Pohled z domu na Kelečský Javorník se 
nedá nemilovat. Navíc je to podobný výhled, jaký 
jsem měla u našich z pokojíčku, takže možná i to  
ve mě vyvolává pocit domova. 
A co tedy ti sousedi? 
No to je dobrá otázka!!!  
SUPER! Jsme vděční, že to tak je. Za sebe můžu říct, 
že hlavně v době stavby a když já byla těhotná, tak 
si ani nedovedu představit, že bych tam Paškovic 
rodinu neměla. Byli pro mě útočištěm, kdy jsem 
dovezla chlapům oběd a já si k nim mohla pak  

Na chvíli dát nohy a pupek na sedačku, uvařit pro 
chlapy kafe… A díky tomu jsme se s Jančou docela 
rychle sblížily. Můžu říct, že se nám o ně rozrostla 
rodina. Pavlínek s Janinkou už řádí teď… jsme 
docela zvědaví, jak jejich přátelství bude 
pokračovat v pubertě… Teď nám ještě přibude 
Aninka, no bude veselo. A nesmím zapomenout na 
Mariana… je to super strejda a doplňuje náš 
čtyřlístek mého muže, Libora a Matýska. 
Trochu se ztrácím ve jménech…když srovnáte Kelč 
a Police, jak to vidíte? 
Já nikdy neřešila, jestli bydlím na vesničce, nebo  
ve městě… Spoustu lidí řeší, jestli je Kelč město  
a jestli si tento status zaslouží. Já myslím, že to je  
o lidech. A jak v Kelči, tak v Policích jsem se setkala 
s fajn lidmi a všude mi je příjemně. Ale přiznám se, 
že bych nevěřila, že mi vesnice bude možná 
vyhovovat víc. Přeci jen jsem se v Kelči nesetkala, 
že by se mě na procházce s kočárkem ptal někdo 
cizí, jestli jsem odtud a jak mám krásného synka… 
To je kouzlo vesnice, a to se mi líbí. 
Každé místo má svého genia loci/ducha místa/. 
Římané tak nazvali bůžka ochraňujícího konkrétní 
místo, takže ten Polický je minimálně 
„zodpovědný“/hahaha/. Máte ráda Vánoce  
a tradice? 
Miluju Vánoce! Vyrůstala jsem v rodině, kde jsme 
se vždycky na ně těšili a měli jsme je nádherné. 
Tradice se dodržovaly… Jako první mě napadá… 
Kapr, salát (ať jsme jako malí ryby s bráchou moc 
nemuseli, tak o Vánocích nebylo na výběr), 
stromeček, koledy po večeři, pouštění lodiček  
ze skořápky ořechu se svíčkou, rozkrojení jablka...je 
toho spousta … A pamatuji si, jak jsem si poprvé 
mohla hodit bačkorou, jestli budu ještě bydlet  
s rodiči, či ne… :-) A co myslíte… zůstala jsem doma, 
tak jak mi předpověděla ta papuč! 
Udržíte zvyky i ve vaší mladé rodině? 
Určitě budeme chtít se Vánočním zvykům  
a tradicím letos věnovat… Budeme mít na to totiž 
čas a posilu. Na první Vánoce a štědrovečerní 
večeři v domečku jsme pozvali mé rodiče, tak nás 
nemine většina tradic, a hlavně co jsme si zavedli 
jako celá rodina… Den před Štědrým dnem jezdíme 
za mým bratrancem na chatu na Horní Bečvu, kde 
se vidíme s rodinou, zahájíme Vánoce a vždycky si 
pošmákneme na nějaké dobrotě, kterou nám 
Honza (bratranec) uvaří. Pak chodíme na Štědrý 
den dopoledne na hřbitov za mým dědečkem  
a babičkou, kde si všichni (kromě řidičů, těhotných 
a kojících) dáme společně panáka slivovice, kterou 
oba měli tak rádi. Pro některé to je asi 
nepochopitelné, ale vím, že by byli oba moc rádi,  
 



 

 

 

  

a to je pro nás nejdůležitější. 
Vzpomenete si na nějaký silný vjem z dětství v době 
Vánoc? 
No, asi jich bude víc, ale asi největší dojetí bylo  
z horského kola, které jsem si strašně přála a já ho 
měla schované od Ježíška ne pod stromečkem, ale 
v pokoji. Takže když jsem zklamaná šla večer od 
stromečku do pokojíčku, zažila jsem šok… Pamatuji 
si jako dnes, když jsem brečela jako malá, a to mi 
bylo asi 12let? A taky když jsem byla malinká /asi 
tak pět let/, tak u babičky pod stromečkem nebyl 
žádný dárek, protože jsme prý nebyli hodní… až  
po chvíli jsme přišli na to, že jsou velké pytle plné 
dárků schované za sedačkou… ten pocit štěstí cítím 
ještě teď. 
Kolik máte momentálně dětí? 
Dvě!  Mám šestiletého chlapečka Patrička, kterého 
má můj muž z bývalého vztahu a ročního Pavlínka. 
Jak vidíte svoji budoucnost jako žena? 
Jako spokojená máma a manželka v Policích. 
Strašně bych si přála, abych dokázala být alespoň  
z poloviny tak dobrý rodič, jako mám rodiče já… To 
by mi asi úplně stačilo.  Aby děti jezdily se svými 
rodinami k nám a společně všichni trávit co nejvíc 
času… třeba jen tak u kafe a něčeho dobrého… 
nebo u točeného piva v naší hospůdce. :-) 
Pořád se „čertovsky“ usmíváte, je něco, co vás 
třeba i zlobí? 
Zlobí? Jejdááá teď jediné, co mě opravdu trápí je 
atopický ekzém našeho mladšího chlapečka, ale 
jinak si žiju svůj sen. :) Nebudu přeci říkat, že mě 
vadí, že si kluci po sobě neuklidí atd… 
 

 

A co vám dělá radost a co děláte, když máte chvíli 
pro sebe? 
Radost mi dělá tvůrčí práce, strašně se těším až si 
udělám vánoční věnec na naše vstupní dveře, 
adventní věnec na stůl a vyzdobíme si dům… A až 
jednou bude aspoň trochu upravená zahrada, tak 
na její výsadbu. Nikdy bych nevěřila, že se budu 
těšit na zahradničení, ale jo, těším a moc. Už  
od dob plánování z louky… tak vím přesně, kde 
bude lán levandulí, hortenzie atd. Tak snad se toho 
taky dočkám… přeci jen, tohle jsou radosti  
a investice, které jdou do domečku jako poslední. 
Umíte odpočívat? 
Umím! A jak dobře, jenže nějak není kdy. 
Jste činorodá? 
Myslím, že ano. 
Šíříte pozitivní energii navzdory vaší přezdívce. 
/haha/ 
Je moc hezké, že si to myslíte… a snad to tak 
alespoň někdy je. 
Prioritně z vás cítím téma mateřství… 
Je to dar a jsem šťastná, že to mohu prožívat. Přeci 
jen není samozřejmostí, že žena otěhotní, odnosí 
do posledního měsíce a porodí zdravé miminko. 
Nám se to povedlo a já jsem za to vděčná. A i když 
se trápíme s dost silným projevem atopického 
ekzému, tak věřím, že jak ta potvora ekzém přišel, 
tak odejde a Pavlínek konečně pozná jaké to je, aby 
ho nic nesvědilo a já mu nemusela pořád držet  
za ručičky a říkat mu, aby se neškrábal…A jasně, že 
mě mateřství změnilo… jsem víc opatrná, možná 
víc ustaraná (můj muž by řekl ukňouraná), ale to  
k tomu patří. Jsem šťastná maminka ve vysněné 
rodině a v krásném domě, co víc si přát. 
Tuším, co byste si napsala jako přání Ježíškovi… 
Ano, zdraví! Aby byli všichni zdraví, nejenom má 
rodina. Mám pocit, že lidé jsou už tím Covidem 
vyčerpaní, začínají být i zlí a bezohlední, což se dá 
na jednu stranu chápat… 
A přání obecně všem?! 
Aby si všichni užili svátky ve zdraví, dopřáli si 
Vánoce v kruhu svých milovaných, třeba u pohádek 
a se skleničkou něčeho dobrého…Ať se v tom 
novém roce častěji smějeme, protož bez úsměvu 
to nejde. Krásné Vánoce všem! 
Myslím Jano, že Váš stálý /čertí/ úsměv je toho 
důkazem. A také se ukazuje, že „infekce úsměvu“  
z minulého rozhovoru od Justýny, se úspěšně šíří 
naší vesnicí, tak jen tak dál nejen o Vánocích! 
Děkuji a těším se na nový klub…máme výhodu, že 
paní hospodská i paní starostová jsou také Jany 
/hahaha/. Krásné Vánoce přeji všem i já. 

Jana Janěková 



 

 

 

  

SDH Police 

I přes nepříjemný vývoj v tomto roce jsme společně 
jako hasiči zvládli uspořádat kulturní akce jako ples 
a pouť, dále jsme nemalý čas věnovali údržbě  
a opravám naší výjezdové techniky, pomáhali 
občanům v nelehkých situacích a mnoho dalšího. 
Avšak tento rok nebyl tak plný aktivit jako předchozí 
roky a spoustu naplánovaných aktivit nám nedovolil 
uspořádat. 
V průběhu roku naše výjezdová jednotka obdržela 
dotaci na nákup nových zásahových přileb a dvou 
hasičských obleků. Toto vybavení nahradí již 
zastaralé a nevyhovující vybavení naší zásahové 
jednotky. Hlavní změnou pro nás v tomto roce je 
získání nového zásahového vozidla od JSDH Poličná. 
V měsíci listopadu po dlouhém moratoriu 
papírování a domlouvání trvajícího od května 
letošního roku jsme dostali jimi vyřazený zásahový 
vůz do svých rukou. Jedná se o cisternovou 
automobilovou stříkačku (CAS) Iveco Magirus. 
 

 
 
I když se jedná o starší automobilovou stříkačku, tak 
její technický stav je velmi uspokojivý. Pro naši 
jednotku je obdržení tohoto vozidla velkým 
posunem, a to nejen v možnosti provádění 
požárního zásahu s vlastní zásobou vody, ale  
i ve velikosti úložných skříní na bocích vozidla  
a možnosti uložení všech potřebných věcných 
prostředků pro různé druhy zásahů. 
Nyní bude probíhat na vozidle CAS zaškolení všech 
členů JSDH Police, zejména strojníků. Dále nás čeká 
mnoho práce s úpravou vozidla pro potřeby naší 
jednotky, která se bude zejména týkat úpravy 
nástavby pro uložení věcných prostředků našeho 
sboru.   

 
 
Jakmile zakončíme veškeré zaškolování  
a převybavení CAS, bude automobil zařazen  
do výjezdu a budeme moci tímto krokem nahradit 
již nevyhovující stávající automobil Avia. Avia bude 
následně nabídnuta dle rozhodnutí zastupitelstva 
obce k prodeji. I když se budeme loučit s naší 
„Máňou“ velmi těžko, tak věřím, že CAS z Poličné 
nám naši Avii nahradí více než plnohodnotně. Také 
doufám, že se situace v co nejbližší době uklidní  
a budeme moci udělat adekvátní přivítání nové 
techniky spolu se všemi občany naší obce.   
 

 
 
Nejkrásnější svátky v roce jsou tu, tak ať to neskončí 
požárem. V tomto období adventu a Vánoc je více 
než běžné v domácnosti zapalovat svíčky. Jedná se 
v podstatě o otevřený oheň. Uvědomme si, že  
v dnešní době jsou veškeré domácnosti přeplněny 
hořlavými materiály, proto i malá nepozornost nebo 
nevhodné umístění adventního věnce či zapálené 
svíčky, může skončit velkým neštěstím. Proto 
prosím dbejte na to, abyste svíčky a jiné zapálené 
předměty nenechali nikdy bez dozoru. I malý 
okamžik může vést vlivem malé nehody k velkému 
neštěstí. 
Na závěr bych chtěl poděkovat všem kolegům 
hasičům a spoluobčanům za přízeň a podporu SDH 
Police a popřát jim tímto krásné prožití svátků 
vánočních a šťastný nový rok 2021.  

Za SDH Police Martin Bajcar, velitel 

 



 

 

 

Společné sázení v Policích 

 
 
 

 

 
 

Společenská kronika 

Jubileum 
V měsíci listopadu 2020 oslavili své životní 
jubileum:  
Anna Němcová  85 let  
Josef Žákovský  70 let 
Do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, 
štěstí, pohody a životního elánu v kruhu svých 
nejbližších. 

Narození 
Robátko maličké 
naděje v našem světě, 
z lásky ses zrodilo,  
my s láskou vítáme Tě. 
V měsíci listopadu se v naší obci narodil Adam David. 
Rodičům i miminku přejeme hodně zdraví, štěstí, 
radosti a lásky. 
 
Vážení a milí spoluobčané, Advent je období čtyř 
neděl před vánočními svátky. Je to doba radostného 
očekávání, duchovní přípravy na Vánoce, doba 
rozjímání a dobročinnosti.  
Na první adventní neděli zapalujeme svíci – 
betlémskou. Je památkou na proroky, kteří 
předpověděli narození Ježíše Krista. Na druhou 
neděli zapalujeme svíci – betlémskou, která 
symbolizuje lásku a Ježíškovy jesličky. Na třetí 
adventní neděli zapalujeme svíci – pastýřskou, která 
vyjadřuje radost, že je postní období téměř u konce 
a adventní období získává slavnostní ráz. Poslední 
zapálíme svíci – andělskou, která má symboliku míru 
a pokoje. O tom, že byl Ježíšek v jesličkách se píše 
v Evangeliu Lukáše a Matouše. Podle legendy první 
Betlém postavil v roce 1223 František z Assisi.  My 
v Policích máme Betlém ze slámy a na Ježíška 
v jesličkách se můžeme těšit na Štědrý den. V tento 
den se rozsvítí i celý Betlém ve Skále.  Vánoce jsou 
svátky radosti a míru, svátky lásky a přátelské 
pohody, naplněné starými pověstmi a bájemi, zvyky 
a koledami.  Je velká škoda, že muselo být zrušeno 
velmi mnoho akcí v naší vesnici, ale musíme věřit, že 
se vše v dobré obrátí. Senioři obdrží kalendář 
sestavený ze svatebních fotografií občanů Polic. 
Vždyť život jsou samé vzpomínky, ke kterým se vždy 
rádi vracíme. Jménem kulturní a sociální komise 
Vám přeji do roku 2021 hodně zdraví, lásky, štěstí  
a rodinné pohody a spokojenosti.  

Markéta Stříteská, předsedkyně kulturní a sociální komise 

 
 

 

 

Sobota 14. listopadu byla ve znamení společného 
komunitního sázení ve dvou lokalitách naší obce. Do 
místního arboreta bylo pod vedením p. Chumchala 
ze spolku Choryňská stráž vysazeno 18 listnatých 
stromů. Byly to např. javor, olše, bříza, kaštanovník, 
dub, platan, jilm.  
Na Výpustě se vysázelo 21 ks stromů např. lípa, javor, 
dub, habr a 118 ks keřů. Sešlo se téměř 40 
dobrovolníků, kteří ve skupinkách po dvou nebo 
v rámci rodin, s časovými a místními rozestupy a 
rouškami zasadili všechny rostliny. Přírodu 
nezastavíme ani v době koronaviru, a proto velký dík 
patří všem, kteří se sázení zúčastnili. Bez vás by to 
nešlo. 

Karel Hlavica, starosta 
 

 
Foto Jana Janěková 

 
 
 
 

 

 
 

Pozvánka na výšlap 

Tradiční předsilvestrovský výšlap na Hůrku se 
uskuteční ve středu 30. prosince se srazem v 10:00 
hodin u vlakového nádraží v Policích. 
Novoroční výšlap se bude konat 16. ledna 2021, 
bližší informace přineseme v příštím čísle Polického 
zpravodaje. 

                                               Karel Hlavica, starosta 
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Odvoz odpadu 

Zprávy z farnosti 

 

Komunální odpad se bude vyvážet ve středu  
16. prosince 2020, další svoz je ve středu  
30. prosince 2020. Svoz pytlů s plastem od domů 
bude ve středu 9. prosince 2020.  

Tříkrálová sbírka 

Tříkrálová sbírka 2021 bude, ale jinak! 
 
Štěstí, zdraví, dlouhá léta, a především požehnání 
do roku 2021 chtějí koledníci přinést do vašich 
domovů i navzdory koronavirovým opatřením. 
Nemusíte se bát – zdraví našich příznivců  
i koledníků je pro Charitu na prvním místě, a tak se 
tři králové pilně připravují na možnou koledu  
s rouškami i koledu virtuální.  
Jedno je jisté – Tříkrálová sbírka bude, koleda se 
uskuteční. Jen se ještě neví, v jaké podobě.  
I tři králové totiž musí počítat s možností, že 
epidemiologická situace neumožní setkání 
koledníků s dárci tváří v tvář. V současné době 
vymýšlíme podobu sbírky. 
Ve hře jsou momentálně tři scénáře. Ten 
optimistický počítá s uvolněním všech restrikcí  
a klasickou tříkrálovou koledou. Realističtěji se však 
v současné chvíli jeví koleda s omezeními, při níž 
budou dodržena všechna nařízení.  
Charity na všech úrovních jsou v kontaktu  
s příslušnými hygienickými stanicemi, aby byly 
stoprocentně připravené neriskovat zdraví svých 
přispěvatelů, dobrovolníků a zaměstnanců, kteří se 
do sbírky také zapojují. Ti za sebou budou mít 
náročné měsíce, a i nadále bude jejich pomoc 
nepostradatelná. Bohužel však musíme brát v potaz 
také hrozící nepříznivou situaci: 
„Jen velmi neradi bychom koledovali pouze 
virtuálně, protože osobní setkávání je jedním  
z pilířů sbírky. Přesto se i na tuto variantu pilně 
chystáme,“ říká hlavní koordinátorka Gabriela 
Víšová z Charity ČR. Sbírka se podle ní intenzivně 
připravuje na vpád do virtuálního prostoru a své 
věrné příznivce se pokusí oslovit on-line. Nechce 
přitom připravit dárce o zážitek z koledy, ani 
požehnání, které koledníci do domů přinášejí. 
„Snažíme se využít všechny možnosti, které nám 
on-line prostor nabízí,“ dodává Gabriela Víšová. 
Všechny přípravy a varianty koledy však mají jedno 
společné – ani tentokrát se neobejdou bez 
dobrovolníků a štědrosti dárců. Cíl sbírky i motto 
sbírky totiž zůstávají stejné – hlavní je pomoc lidem 
v nouzi a pomáhá každá koruna. Pracovníci Charity 
mají s dodržováním přísných hygienických pravidel 
zkušenosti ze sociálních i zdravotních služeb, 

a proto věří, že se jim povede je dodržet i při 
koledování. „Úplný zákaz koledování by nás velmi 
mrzel,“ zní z Charit. Vás však mrzet nemusí. 
Radostnou zvěst roznesou Tři králové po České 
republice děj se, co děj! 
Informace o konkrétní podobě Tříkrálové sbírky 
přineseme v dalším čísle a získat je můžete také  
na webových stránkách Charity Valašské Meziříčí. 
 

Za Charitu Valašské Meziříčí 
Martina Došková 

 

Termín koledování v Policích 
 
Termín koledování v naší obci je sobota  
9. ledna 2021. Pokud to epidemiologická situace 
dovolí, budou chodit 4 skupiny koledníků 
s označenými vedoucími. Děkujeme všem, kteří 
naše koledníky přijmete a přispějete darem  
ve prospěch potřebných. 
 

Marie Černochová, koordinátor pro Obec Police 

 

Farní úřad Branky oznamuje, že v neděli  
13. prosince 2020 bude probíhat zapisování intencí 
mší svatých na faře v Brankách. 
Díky novým platným nařízením vlády již není nutná 
rezervace na mše svaté. Autobus zatím není 
zajištěn, v případě potřeby se můžete obrátit  
na paní Pavlínu Hlavicovou tel.: 605 445 923. 
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